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Republika e Kosovësss 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

 VI. Saziv  

Prolećna sesija  

 

Komisija za zdravstvo, rad i socijalno staranje   

Sednica br. 41.  

Zgrada Skupštine, Sala  N - 10 

Priština,  17 maja 2019,   11:00 

  

 

Z A P I S N I K  

 

Učestvovali su: Besa Baftiu, Enver Hoti, Haxhi Avdyli, Naser Rugova, Fatmire Mulhaxha-

Kollçaku, Drita Millaku, Time Kadrijaj i Fikrim Damka. 

 

Odsutni: Miljana Nikolić, Bekim Haxhiu i Flora Brovina. 

 

  

Ostali prisutni: Urtinë Maloku – KDI, Mirlinda Zhushi – GPLDK, Vatra Qehaja - GPVV i 

medije. 

 

Osoblje za podršku: Shprese Ramosaj-Haxhijaj-koordinatore i  Greta Avdyli, pripravnica. 

 

Predsedavala je: Besa Baftiu, predsednica Komisije.   

 

      

Dnevni red 

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od   25.04.2019; 

3. Razmatranje Nacrta zakona o izmenama i dopunama Zakona br. 04/L-008 o 

ekonomsko – socijalnom savetu; i   

4. Razno.  

 

1.  Usvajanje dnevnog reda 

 

Dnevni red je usvojen bez izmena.  

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od   25.04.2019 
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Zapisnik je  usvojen bez primedbi.  

 

3. Razmatranje Nacrta zakona o izmenama i dopunama Zakona br. 04/L-008 o 

ekonomsko – socijalnom savetu (ESS)  

 

 

Predsednica – je u kratkim crtama  informisala Komisiju, one koji nisu bili članovi radne 

grupe ESS-a o radu  koji je obavljen u toku ovog vremena. Za izmene i dopune ovog N/z 

su održani susreti sa grupama interesa i organizovana je javna rasprava kao i jedna poseta 

u Sloveniju. Tokom  ovog vremena ESS i IKS su podržavali rad i zahvalila se im u ime 

Komisije. Potom je reč dobio predsedavajući radne grupe ESS-a poslanik Enver Hoti.  

 

Enver Hoti – se zahvalio članovima radne grupe, predstavnicima Ministarstva za rad i 

socijalno staranje kao i predstavnicima NVO koji su pomogli ali i sve ostale koji su bili 

uključeni u radu. On je izrazio  svoju spremnost  za dalje procesiranja amandmana ali u 

jedno je zahtevao i mišljenje članova Komisije, ako imaju nešto za razmatranje i  

dodavanje.   

 

  

Predsednica -  informisala je Komisiju da nije bilo  amandmana od pojedinačnih 

poslanika i da je od radne grupe  izrađeno 14. amandmana koji idu u ime Komisije.  

 

 

Fatmire Mulhaxha–Kollçaku – iznela je stav svoje PG i rekla  da će abstenirati zbog 

koncepta  N/z koji nije dobar. Prema njoj, odluke ovog saveta nemaju snagu  koju bi 

trebali imati. U nastavku je iznela primedbe za administraciju  koja je u podršci ESS -u i 

vezi budžeta, čime misli  da postojeći budžet  ne može da pokrije sve obaveze  iz N/z i 

objasnila da primedba se ne odnosi na rad  radne grupe  i konkretnim članovima nego o 

načinu funkcionisanja  ESS-a i načinu tretiranja ovog N/z.  

 

Predsednica -  u vezi ovog što je rečeno, diskutovaćemo, ali sada iznosimo na glasanje 

amandmane radne grupe:  

  
Komisija je sa 6.  glasova Za i 2. uzdržana glasa poslanica  Fatmire Mulhaxha – Kollçaku 

i Drita Millaku, usvojila amandmane na Nacrtu zakona za izmene i dopune Zakona br.  

04/L-008 o ekonomsko socijalnom savetu i procesirala na dalju nadležnost stalnim komisijama.  

  

 

2. Razno   

 

Predsednica – je pred Komisijom iznela pismo bivših policajaca od 90- tih godina i rekla  

da je i u prethodnom mandatu  Komisija dobila zahteve od Saveza sindikata javne  

administracije i bivše Policije Kosova, gde su bili prisutni za diskusiju u Komisiji. Oni 

zahtevaju  da član 8. Zakona  o penzijskim šemama finansiranih  od države izmeni jer, 

prema njima, je diskriminirajući.  Ona je rekla da nije diskriminirajući ne samo  za bivše 
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policajce nego za sve koji su silom proterani s posla u 90-tim godinama. Podržali smo te 

zahteve i verujemo  da će Komisija koja radi u penzijskoj reformi uzeti to u obzir.  

    

Enver Hoti – se zahvalio Sindikatu bivše policije i dodao  da je Skupština formirala radnu 

grupu za penzijsku reformu, i gde će se tretirati sve mogućnosti  za ovu  šemu ali i za 

ispunjavanje ovih zahteva. U nastavku se nadovezao i na temu u vezi  N/z o  ESS-u 

rekavši da svaki poslanik i svaka stranka ima svoj stav, ali naglasio  da neučešće u izradi  

Penzijske reforme nije rešenje kao ni takva obrazloženja. Prema njemu, jedini razlog je da 

zakoni i dokumenta postoje, dok njihovo sprovođenje zavisi od onih koji su  nadležni za 

njihovo sprovođenje. U nastavku je rekao  da svi oni koji mogu doprineti svojim vizijama, 

bilo bi dobro da daju svoje alternative i da te ideje postanu deo ovih dokumenata u ranoj 

fazi izrade, ali i u završnoj. On smatra da izbegavanje ukaže na totalnu neodgovornost.  

 

  
Fatmire Mulhaxha-Kollçaku  - odgovorila je  poslaniku Hoti i rekla  da nije izbegavala 

odgovornost i ne suprotstavlja se nacrtu zakona pravosnažno, ali  izabrala je uzdržavanje 

kao mogućnost, videvši da se ne može izmeniti koncept  zakona u celini. Prema njoj, ne 

odgovornost je nesprovođenje zakona. Ovaj zakon mora biti podržavan i trebaju mu se 

dati nadležnosti koje nije imao dao sada.  

 

  
Enver Hoti -  pitanje ne sprovođenje zakona mora se odvojiti od aktuelne faze u koje se 

nalazimo – amandamentovanju.  Mi moramo izraditi što bolji mogući zakon i moramo dati 

doprinos ali i da ne izbegavamo odgovornosti. Što se sprovođenja Zakona tiče ostale su 

institucije centralnog i lokalnog nivoa koje su odgovorne za to.  Vi kažete da je koncep t 

pogrešan, ali molim vas dajte predlog ispravnog  koncepta prema vama. Što se budžeta 

tiče, predviđen je dovoljan budžet za sprovođenje  Zakona.  

  
Drita Millaku – je rekla da nije glavni cilj osporavanje Nacrta zakona, nego prema njoj, 

ovaj  Zakon nije funkcionisao u realnosti ili način funkcionisanja Saveta bio rezultat 

izostanka rada, gde trebalo da budu izmene. Ona je dodala da  njena PG smatra da ovaj 

Zakon sa ovim izmenama i dopunama ne može da funkcioniše ni u buduće. Ona je 

naglasila da je to ubeđenje stranke koja će biti branjena  svim uslovima. Prema  njoj, način 

procesiranja i argumentovanja  ovog Zakona znači da će isti u buduće biti ne funkcionalan 

i neprimenljiv.  

 

Haxhi Avdyli – smatra da je ova rasprava nepotrebna i da je značajno da se usvaja zakon i 

da niko nema pravo da oštro reagira u odnosu na političke stavove drugih.  

 

  
Predsednica – jedina primedba je da ove ideje i alternative  trebale biti  iznete  u toku 

rada radne grupe kako bi bile inkorporisane.  U toku rada radne grupe bilo je primedbi od 

strane predstavnice PG – LVV-a, poslanice Drita Millaku. U prethodnom sazivu ona je 

bila deo radne grupe kao predstavnice svoje PG i sve preporuke u toku faza 

amandamentovanja koje su iznete u radnoj grupi, prema tome jedina primedba je bila ne 

iznošenje amandmana i preporuka u fazama rada radne grupe.  
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Enver Hoti – nije njegova namera da utiče na  PG –e ali  da se prihvata stav bilo koga jer  

je demokratski, ali ne možemo šutjeti radi toga jer svaka PG učestvuje u Komisijama i na 

Skupštini a potom iniciraju pitanja ili tema  o kojima potom ne žele da glasaju. Prema 

njemu, pravo je svakoga da ne učestvuje  njihovu Komisiji niti plenarnoj sednici, ali napad  

na dokumentu  s obrazloženjem da nema budžeta ili koncept dokumenta nije prihvatljiv. 

Prema njemu dokumenat je profesionalno ispravan  i služiće cilju zašto je i izrađen.  

 

Predsednica -  informisala je Komisiju da će Švedska ambasada imati susret sa ovom 

Komisijom i da se diskutira oko porodiljskog i roditeljskog dopusta, kako bi  izneli svoje 

preporuke i predloge, i ako  ovaj Zakon još uvek nije došao na Skupštinu.  

  
Enver Hoti – je rekao da ne pristaje na susret sa Švedskom ambasadom jer smatra da se 

prvo moraju susresti sa  Ministrom za rad i socijalno staranje a potom sa ostalim 

institucijama. U nastavku je rekao da nije opravdano  da se zahtevaju nova dokumenta a 

da se ne tretiraju postojeća.  

  

Predsednica -  je rekla da s obzirom da se većina slažu, susret sa Ambasadom Švedske 

biti održan naredne nedelje.  

  

 

Sednica je završena u  12:00                                    

  

Pripremljeno od:                                                                             Predsednica -  Komisije,                                                            
 

Osoblja za podršku Komisiji                                                            ___________________ 

                                                                                              Besa BAFTIU 

 

 


